
 

   
  LATVIJAS REPUBLIKA 

LUDZAS NOVADA PAŠVALDĪBA 
  Reģistrācijas Nr.90000017453, Raiņa iela 16, Ludza, Ludzas novads, LV–5701 

  Tālrunis (+371) 65707400, e-pasts: pasts@ludzasnovads.lv 
 

Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes kopsapulces sēdes 
PROTOKOLS  

Brigi 
Nr. 5 

 
2025.gada 22. maijā 
Sēdes norise - atklāta 

Sēde sasaukta plkst. 17:00 

Sēdi atklāj plkst. 17:03 

Sēde notiek klātienē Briģu pagasta bibliotēkā, Skolas iela 4, Brigos, Briģu pagastā, Ludzas novadā, 
LV-5707 

Sēdi vada – Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja Laila Pančaka  
Sēdi protokolē – Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes sekretāre Karina Springiša-Skuke 
 

Sēdē piedalās Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes locekļi: 

- Andrejs Andrejevs; 
- Mihails Bikovskis; 
- Laila Pančaka; 
- Karina Springiša-Skuke; 
- Olga Suhareva; 

 
Pašvaldības pārstāvji: 

- Briģu, Nirzas un Lauderu pagastu apvienības pārvaldes vadītājs Andris Valeinis 

Laila Pančaka jautāja padomes locekļiem, vai ir kādi papildinājumi vai priekšlikumi 
attiecībā uz sagatavoto sēdes darba kārtību. 
 Papildinājumi un priekšlikumi no padomes locekļiem netika saņemti. 
 Sēdes darba kārtība, kurā iekļauti 3 (trīs) darba kārtības jautājumi, tika apstiprināta bez 
izmaiņām. 

 
 
 
 

Šis dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu un satur laika zīmogu. 



 
Sēdes darba kārtība: 

1. Iedzīvotāju informēšana par Padomes darbu, iesniedzot pārskatu kopsapulcē. 

2. Līgo svētku pasākuma organizēšanas un noformēšanas plānošana. 

3. Priekšlikumi, ierosinājumi un citi jautājumi. 

 

1. Briģu pagasta iedzīvotāju informēšana par Padomes darbu, iesniedzot pārskatu 

iedzīvotāju kopsapulcē. 

Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja Laila Pančaka sniedz pārskatu 

iedzīvotāju kopsapulcē par Padomes darbu: 

“Padome tika ievēlēta 2024. gadā, un 2024. gada 20. decembrī notika sēde, kurā 

piedalījās ievēlētie padomes locekļi: Andrejs Andrejevs, Mihails Bikovskis, Laila 

Pančaka, Karina Springiša-Skuke, Olga Suhareva. 

Padome sēdē ievēlēja: 

● Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāju — Lailu Pančaku; 

● priekšsēdētāja vietnieku — Andreju Andrejevu; 

● padomes sekretāri — Karinu Springišu-Skuki. 
Padomes kompetence: Padomes uzdevums ir nodrošināt savas darbības teritorijas iedzīvotāju 
interešu pārstāvību pašvaldībā šādos jautājumos: 

4.1. Pašvaldības administratīvās teritorijas labiekārtošana un sanitārā tīrība (publiskai lietošanai 
paredzēto teritoriju apgaismošana un uzturēšana; parku, skvēru un zaļās zonas uzturēšana; 
pretplūdu pasākumi; kapsētu un beigto dzīvnieku apbedīšanas vietu izveidošana un uzturēšana); 

4.2. Teritorijas un būvju uzturēšanas prasību noteikšana, ciktāl tā saistīta ar sabiedrības drošību, 
sanitārās tīrības uzturēšanu un pilsētvides ainavas saglabāšanu; 

4.3. Iedzīvotājiem sniedzamais kultūras piedāvājums un iespējas piedalīties kultūras dzīvē; 

4.4. Pašvaldības teritorijā esošā kultūras mantojuma saglabāšana; 

4.5. Atbalsts kultūras norisēm; 

4.6. Saimnieciskās darbības sekmēšana un atbalsta sniegšana, kā arī citi Padomei svarīgi 
jautājumi. 
Šodienas sanāksmes mērķis: Saskaņā ar Ludzas novada pašvaldības domes saistošajiem 
noteikumiem Nr. 10/2024 (pieņemti 2024. gada 27. maijā), "Ludzas novada Iedzīvotāju padomes 
nolikums", II nodaļas 5.3 pantā noteikts: 
“Padomei, pildot uzdevumus, ir pienākums informēt darbības teritorijas iedzīvotājus par 
Padomes darbu, sniedzot pārskatu divas reizes gadā.” 
2. Apspriestie jautājumi un pieņemtie lēmumi pirmajā sēdē (2024. gada 20. decembris) 
2.1. Problēmas ar saimnieciskā personāla trūkumu Padome apsprieda aktuālo problēmu, ka 
Briģu pagastā trūkst sētnieka un apkopēja amata vienību. Diskusijā piedalījās arī Briģu, Nirzas 
un Lauderu pagastu apvienības pārvaldes vadītājs Andris Valeinis. 
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2.2. Elektroapgādes problēmas Briģu ciemā Pēdējo mēnešu laikā vairākkārt notikuši 
elektroenerģijas padeves pārtraukumi, kuru laikā iedzīvotāji palika bez ūdensapgādes. Padome 
nolēma ierosināt iekļaut 2025. gada budžetā izdevumus elektriskā ģeneratora ar automātiskās 
palaišanas sistēmu iegādei, lai nodrošinātu nepārtrauktu ūdens piegādi ārkārtas situācijās. 
3. Apspriestie jautājumi un pieņemtie lēmumi otrajā sēdē (2025. gada 17. janvāris) 
3.1. Daudzdzīvokļu dzīvojamo māju pārvaldīšanas un apsaimniekošanas jautājumi Sēdē 
piedalījās Ludmila Matvejenko, Briģu, Nirzas un Lauderu pagastu apvienības pārvaldes galvenā 
saimniecības pārzine. Pēc diskusijas Padome nolēma sagatavot un nosūtīt iesniegumu Ludzas 
novada pašvaldībai ar lūgumu sniegt papildu skaidrojumus uz jautājumiem, uz kuriem netika 
sniegtas atbildes sēdē. Tāpat tika pieprasīti ekonomiskie aprēķini un juridiskais pamatojums 
attiecībā uz dzīvojamo māju apsaimniekošanu. 
3.2. Priekšlikums par sētnieka un apkopēja amata vietu izveidi Padome atbalstīja iesnieguma 
sagatavošanu un iesniegšanu Ludzas novada domes sēdei ar lūgumu izveidot jaunas sētnieka un 
apkopēja amata vietas Briģu pagastā, kā arī iekļaut attiecīgos izdevumus 2025. gada budžetā. 
3.3. Elektriskā ģeneratora iegāde ūdensapgādes stacijai Tāpat Padome atbalstīja priekšlikumu 
iesniegt Ludzas novada domei ierosinājumu par izdevumu iekļaušanu 2025. gada budžetā 
elektriskā ģeneratora iegādei Briģu ciema ūdensapgādes stacijai. 

4. Apspriestie jautājumi un pieņemtie lēmumi trešajā sēdē (2025. gada 27. februāris) 
4.1. Kultūras pasākumu plāns un iedzīvotāju iesaiste Padome izskatīja 2025. gada kultūras 
pasākumu plānu un vietējo iedzīvotāju iesaistes iespējas kultūras dzīvē. Sēdē piedalījās Ludzas 
novada Kultūras centra pasākumu organizētāja Irina Žukova. Tika apspriesti iedzīvotāju 
piesaistes kanāli, tostarp  informācija uz stendiem un sociālajos tīklos (Facebook lapa "Briģu 
Kultūras Dzīve"). Tika rosināta sadarbība ar Briģu bibliotēkas vadītāju un, ņemot vērā 
iedzīvotāju interesi, apspriesta iespēja izveidot mūzikas ansambli. 
4.2. Kārtības ieviešana un kapsētu reģistrācijas uzraudzība Briģu pagasta kapsētās Padome 
ieteica tūlītēju vairāku priekšlikumu ieviešanu, tostarp brīdinājuma zīmju uzstādīšanu kapsētās, 
apbedīšanas biroju informēšanu un saskaņošanas kārtību ar pagastu apvienības pārvaldi. Tāpat 
tika ieteikts vērsties pie reliģisko konfesiju pārstāvjiem ar aicinājumu saskaņot apbedīšanas 
rituālus. Diemžēl šie pasākumi pašlaik vēl nav īstenoti. 
4.3. Briģu Pareizticīgo kapsētas teritorijas paplašināšana Padome uzskata, ka, veicot 
nepieciešamos darbus esošajā kapsētas teritorijā, iespējams paplašināt apbedījumu platību par 
1300 m², nodrošinot vietu 260–400 jauniem apbedījumiem. Papildu zeme nav nepieciešama.  
Labiekārtošanas darbi vēl nav uzsākti. 
4.4. Kapsētu informācijas digitalizācija un datu pārvaldības sistēma Padome uzsver kapsētu 
digitalizācijas priekšrocības un nepieciešamību, tostarp ērtāku pārvaldību, informācijas 
pieejamību radiniekiem un vēsturiskās atmiņas saglabāšanu. Tika nolemts piedāvāt Pašvaldībai 
veikt projektu Kapsētu informācijas digitalizāciju ar pilotprojektu “Digitalizācija Puncuļu 
katoļu kapsētā”. 
Pašvaldība piekrita mūsu idejai un solīja atrast risinājumus. 
4.5. Pašvaldības gatavība masveida apbedījumiem Ņemot vērā sabiedrības interesi un 
ģeopolitisko kontekstu, Padome nolēma pieprasīt informāciju no Ludzas pašvaldības par 
Aizsardzības ministrijas rokasgrāmatām sadarbībai ar pašvaldībām. 
Dotajā brīdī atbilde nav saņemta. 
4.6. Briģu katoļu kapsētas nodošana Ludzas novada pašvaldības īpašumā Padome izskatīja 
Romas katoļu draudzes piedāvājumu nodot pašvaldībai īpašumā zemes vienību ar Briģu katoļu 
kapsētu. 
4.7. Pateicība iedzīvotājam.  Padomes sekretāre Karina Springiša-Skuke informēja par fiziskas 
personas ikgadējo Ziemassvētku dāvanu sniegšanu Briģu PII bērniem un vientuļajiem pagasta 
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iedzīvotājiem, par ko tika izteikta pateicība. 
4.8. Padomes komunikācijas ar iedzīvotājiem. Tika izveidoti dažādi saziņas kanāli ar 
iedzīvotājiem: tālrunis, WhatsApp čats, e-pasta adreses un pastkastīte pie pagasta pārvaldes 
ieejas. 

5. Apspriestie jautājumi un pieņemtie lēmumi ceturtajā sēdē (2025. gada 11. aprīlis) 
5.1. Teritoriju kopšanas un ēku uzturēšanas prasību ievērošana Briģu pagastā Padome 
secināja, ka spēkā esošie noteikumi neregulē vairākus būtiskus aspektus. Tika identificēti 
trūkumi, piemēram, neregulēta sliktā stāvoklī esošu privātīpašumu uzturēšana, trūkst precīzas 
piegulošo teritoriju definīcijas, kā arī nav paredzēta iespēja elastīgai sadarbībai ar īpašniekiem. 
Tika nolemts sagatavot priekšlikumus noteikumu pilnveidošanai. 

5.2. Ugunsdzēsības vajadzībām piemērotas ūdensņemšanas vietas izveide Briģu ciemā 
Padome konstatēja, ka esošais dīķis nav piemērots ugunsdzēsības vajadzībām, jo nav ūdens. 
Tāpēc tika nolemts sagatavot un iesniegt iesniegumu par jaunas ūdensņemšanas vietas izveidi 
pašvaldības zemes vienībā ar kadastra apzīmējumu 68460070407. 
5.3. Pašvaldības aktualitātes Tika sniegta informācija par vairākām iepirkumu procedūrām: 

● Bērnu rotaļu laukuma piegāde un uzstādīšana Briģu pirmsskolas izglītības iestādē (viens 
pretendents, līgums vēl nav noslēgts). 

● Iepirkums par Briģu, Nirzas un Lauderu pagastu ielu un ceļu uzturēšanu vasaras sezonā 
(trīs pretendenti, vēl nav izvēlēts uzvarētājs). 

● Apkures katlu iepirkums Ludzas novada pašvaldības iestādēm – Padome pauda bažas, ka 
netiek iekļauta jauna malkas apkures katla iegāde Briģu pārvaldes ēkai (kopā ar 
bērnudārzu un bibliotēku). 

5.4. Iedzīvotāju aicinājums piedalīties līdzdalības budžeta projektu konkursā Padome 
aicināja iedzīvotājus iesniegt idejas līdzdalības budžeta projektu konkursā. 
5.5. Pasākuma „Lielā Talka 2025” organizēšana. Padome nolēma veikt talku četrās Briģu 
pagastā kapsētās un tika saskaņots talkas norises datums – 2025. gada 26. aprīlis plkst. 10:00. 
5.6. Informatīvā stenda uzstādīšana Līvānu ielā Vietējais iedzīvotājs ierosināja uzstādīt jaunu 
informatīvo stendu Līvānu ielā, kur bija uzstadīts iepriekš. Padome šo priekšlikumu atbalstīja. 

6. Rezultāti un pieņemtie lēmumi pēc četrām sēdēm 
6.1. Realizētie priekšlikumi un pasākumi 

● Sagatavoti un iesniegti 13 iesniegumi Ludzas novada pašvaldībai par 9 tēmām  

(kopā 33 lapas), no kuriem uz 3 iesniegumiem vēl nav saņemtas atbildes. 

● Piedāvājums izveidot sētnieka amata vietu 0,25 slodzes apmērā kādam no Briģu 
pārvaldes darbiniekiem 2025 gadā. 

● Izteikta pateicība par Ziemassvētku dāvanu nodrošināšanu Briģu bērnudārza bērniem un 
vientuļajiem iedzīvotājiem. 

● Izveidota padomes un iedzīvotāju saziņas veidi: telefons, WhatsApp, e-pasti, pastkastīte 
pie pagasta pārvaldes. 

● Organizēta un veiksmīgi noritējusi "Lielā Talka 2025" četrās kapsētās. 

● Bez pašvaldības līdzekļiem uzstādīti atkritumu konteineri un informatīvais stends Līvānu 
ielā. 

● Sagatavots un iesniegts līdzdalības budžeta konkursa projekts: “Atpūtas zonas izveide pie 
dīķa ar strūklaku, sporta aktivitātēm un kultūras pasākumiem Briģu ciemā „Briģu 
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Strūklakas Laukums””. 
6.2. Priekšlikumi, kuri pagaidām nav realizēti 

● Elektriskā ģeneratora iegāde Briģu ciema ūdensapgādes stacijai nav iekļauta budžetā. 
Pašvaldība atbilde: apvienībā jau ir ģenerators Nirzas pagastā vai nepieciešamības 
gadījumā piegādās esošos ģeneratorus no SIA “Ludzas apsaimniekotājs”.  

6.3. Pārceltie vai procesā esošie jautājumi 
● Papildu amata vienības “sētnieks/apkopējs” ieviešana Briģu pagastā atlikta līdz 2026. 

gada budžeta izskatīšanai. 

● Plānotā tikšanās ar Briģu bibliotēkas vadītāju Allu Dolgovsku, lai apspriestu tēmas par 
esošās kultūras mantojuma saglabāšanu, iedzīvotājiem sniedzamo kultūras piedāvājumu 
un iespējām piedalīties kultūras dzīvē caur bibliotēkas organizētajiem pasākumiem un 
citiem jautājumiem. 

● Tiek sagatavots iesniegums par saistošo noteikumu grozīšanu attiecībā uz teritoriju 
kopšanu un ēku uzturēšanu. Lai sagatavotu grozījumus saistošajos noteikumos Nr. 
11/2023 “Par teritoriju kopšanu un ēku uzturēšanu”, ir nepieciešams rūpīgs izvērtējums 
un padziļināta analīze, kas prasa papildu laiku.  

6.4. Pāradresētie jautājumi citām institūcijām 

● Daudzdzīvokļu māju pārvaldīšanas jautājumi nodoti iedzīvotājiem, saskaņā ar 
pašvaldības pozīciju, ka tas nav Padomes kompetencē. 

● Jautājums par Briģu katoļu kapsētas nodošanu pašvaldības īpašumā ir pāradresēts Romas 
katoļu draudzei. 

6.5. Jautājumi, kuru uzraudzību turpinās Padome 

● Saistošo noteikumu Nr. 2/2023 “Par Ludzas novada kapsētu darbību un uzturēšanu” 
(pieņemti Ludzā 2023. gada 26. janvārī) izpildes nodrošināšana Briģu pagastā. 

● Projekta “Ludzas novada kapsētu digitalizācija” ieviešana un tā pilotprojekta īstenošana. 

● Iesniegtie iesniegumi, uz kuriem vēl nav saņemtas atbildes. 

● Citi jautājumi Padomes kompetences ietvaros. 

  Komunikācija ar iedzīvotājiem un pašvaldības atbalsts 
Komunikācija ar iedzīvotājiem: 

1. Saņemts iedzīvotāja priekšlikums par kārtības ieviešanu kapsētu reģistrācijā un 
uzraudzībā, kā arī par kapsētu teritoriju paplašināšanu. 

2. No vietējā iedzīvotāja saņemts jautājums: „Vai Ludzas pašvaldība gatavo masveida 
apbedījumus iedzīvotājiem?” Padome paskaidroja, ka runa ir tikai par kapsētas 
paplašināšanu, jo esošās kapavietas tuvojas robežām, un tas nav saistīts ar masveida 
apbedījumiem. Lai mazinātu neskaidrības, Padome lūdza pašvaldību sniegt informāciju 
par Aizsardzības ministrijas sagatavotajām rokasgrāmatām par sadarbību ar pašvaldībām. 

3. Vietējais iedzīvotājs vērsās ar lūgumu uzstādīt informatīvo stendu Līvānu ielā, kāds tur 
bijis iepriekš, lai informācija būtu pieejama arī šīs ielas iedzīvotājiem. 

Informācijas pieejamība sabiedrībai: 
● Par Padomes sēdēm tiek paziņots uz informatīvajiem stendiem Briģu pagastā. 

● Sēžu protokoli pieejami Ludzas novada pašvaldības mājaslapā: www.ludzasnovads.lv . 

● Aktuālā informācija un paziņojumi tiek ievietoti arī Facebook profilā: 
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www.facebook.com/laila.pancaka  
Pašvaldības sniegtais atbalsts: 

● Pašvaldība ir nodrošinājusi vienu papīra iepakojumu (500 gab. A4 formāta loksnes) 
Padomes darba vajadzībām. 

● Pašvaldība Padomes darba nodrošināšanai ir izsniegusi vienu dienasgrāmatu Padomes 
priekšsēdētājam.  

7. Ziņojuma noslēgums 

 Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes līdzšinējais darbs apliecina iedzīvotāju interešu 
pārstāvības nepieciešamību un nozīmīgumu vietējā pārvaldē. Regulāras sanāksmes, aktīva saziņa 
ar iedzīvotājiem, konkrētu problēmu identificēšana un konstruktīvu risinājumu piedāvāšana ir 
būtiski elementi Padomes darbībā. 

Lai gan daļa no iesniegtajiem priekšlikumiem vēl nav guvuši praktisku realizāciju, Padome 
turpina darbu pie šo jautājumu virzīšanas, saglabājot mērķtiecīgu un atklātu dialogu ar 
pašvaldību un iedzīvotājiem. 
 Padome izsaka pateicību visiem aktīvajiem iedzīvotājiem par iesaisti un sadarbību, kā arī 
aicina Ludzas novada pašvaldību atbalstīt Padomes darbu un sadarbojoties meklēt risinājumus 
Briģu pagasta aktuālajiem jautājumiem.  

Ziņojums sagatavots 2025. gada maijā.” 
 
 Pēc pārskata sniegšanas priekšsēdētāja Laila Pančaka aicināja klātesošos uzdot 
jautājumus un izteikties par aktuāliem tematiem. 
Iedzīvotāji jautājumus neuzdeva. 
 
  Papildu informāciju un skaidrojumus sniedza Briģu, Nirzas un Lauderu pagastu 
apvienības pārvaldes vadītājs Andris Valeinis par šādiem jautājumiem: 
- Par atkritumu savākšanas un izvešanas organizēšanu Briģu pagasta kapsētās. Vadītājs aicināja 
iedzīvotājus būt atbildīgiem – neatstāt atkritumus ārpus konteineriem un savlaicīgi informēt 
pārvaldi, ja konteineri ir pilni. 
- Pārvalde ir ņēmusi vērā vietējā iedzīvotāja ierosinājumu – uzstādīt stabiņus, kas norobežo 
kapsētas teritoriju no galvenās ejasBriģu Pareizticīgo kapsētā. 
 Tika uzstādīti stabiņi starp kapsētas teritoriju un galveno eju, tika nostiprināta norobežojoša 
virve. 
- Tika norādīts, ka tiek plānoti darbi bīstamo koku izzāģēšanai kapsētu teritorijās-Brigu katoļu un 
Puncuļu. 
- Puncuļu kapsētas sakārtošanas darbu plānojums: šogad - savākt atkritumus apkārt kapsētas 
žogam, apzināt bīstamos kokus un tos nozāģēt. Nākamgad ieplānot ekskavatora pakalpojumus, 
lai izlīdzināt zemi un uzstādīt jaunu žogu 2027.gadā. 
- Tika paziņots, ka pašvaldība piesaistīs sertificētu speciālistu, lai novērtētu Briģu pagasta 
pārvaldes malkas apkures katla tehnisko stāvokli. Pēc novērtējuma tiks pieņemts lēmums – 
turpināt esošā katla ekspluatāciju, veikt nepieciešamo remontu vai to nomainīt. Pārvalde ir 
iesniegusi domei priekšlikumu par apkures katla(kas nedarbojas) atsavināšanu un nodošanu 
izsolei. Tā tiktu iegūti papildus līdzekļi jauna apkures katla( rezerves)iegādei vai esošā 
remontam. 
- Briģu pārvaldē 2025. gadā neviens no darbiniekiem nevēlējās uzņemties iespējamo sētnieka 
amata vietu uz 0,25 slodzes. 
- Sakarā ar darbinieku trūkumu programmā “Algotie pagaidu sabiedriskie darbi”, 2025. gadā 
Pārvalde nevarēs nodrošināt laicīgu kapsētu teritoriju nopļaušanu un aicina organizēt talkas 
kapsētu sakopšanai, iesaistot vietējos iedzīvotājus. 
- Ir noslēgts līgums ar izpildītāju, un drīzumā sāksies bērnu rotaļu laukuma aprīkojuma piegāde 
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un uzstādīšana Ludzas novada Briģu pagasta pirmsskolas izglītības iestādē. 
 

2. Līgo svētku pasākuma organizēšanas un noformēšanas plānošana Briģu pagastā. 

Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja Laila Pančaka informēja, ka kultūras 
pasākumu organizatore Irina Žukova gatavo Līgo svētku pasākumu, kas būs vērsts uz 
tradicionālo svētku svinēšanu. 
 Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja vietnieks Andrejs Andrejevs ierosināja 
padomāt arī par Briģu pagasta ciemu noformēšanu, kā arī aicināt iedzīvotājus izrotāt savus 
privātos īpašumus svētku noskaņās. Tika prezentēta prezentācija ar dažādiem noformējuma 
piemēriem, kas izmantoti citās Latvijas pilsētās un ciemos. Andrejs Andrejevs uzsvēra, ka ir 
svarīgi, lai noformējumam būtu nepieciešami minimāli finansiāli ieguldījumi no pašvaldības 
puses un tiktu iesaistīti vietējie iedzīvotāji. 
 Padome nolēma vērsties pie vietējiem iedzīvotājiem ar aicinājumu izveidot iniciatīvas 
grupu, kuras dalībnieki būtu ieinteresēti piedalīties svētku sagatavošanā un ciemu noformēšanā. 
Tika nolemts šo aicinājumu izplatīt gan personīgi – caur paziņām un radiniekiem, gan izvietojot 
informāciju uz afišu dēļiem, kā arī sociālajā tīklā Facebook. 
 Padome ierosināja pašvaldībai apsvērt iespēju iegādāties āra apgaismojuma virtenes, lai 
Līgo svētkiem noformētu laukumu pie Tautas nama. Šos rotājumus varēs izmantot arī turpmāk – 
citiem pasākumiem un svētkiem. 
 
3. Priekšlikumi, ierosinājumi un citi jautājumi. 
 3.1. Briģu, Nirzas un Lauderu pagastu apvienības pārvaldes vadītājs Andris Valeinis 
ziņoja, ka ir iesniegts iesniegums VAS "Latvijas Valsts ceļi" par 711. ceļa zīmes “Strupceļš” 
(“Ceļš, pa kuru nav iespējams caurbraukt”) uzstādīšanu piebraucamā ceļa sākumā — uz 
pašvaldības autoceļa Nr. B-6 Brigi–Briģu stacija. 
 3.2. Iedzīvotāju padomes locekle Olga Suhareva informēja, ka pie viņas vērsies vietējais 
iedzīvotājs ar ierosinājumu izveidot peldvietu, laivu piestātni un atpūtas zonu pie Briģu ezera. 
 Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja vietnieks Andrejs Andrejevs 
paskaidroja, ka minētā teritorija atrodas privātīpašumā, tāpēc, lai tur varētu izveidot publiski 
pieejamu atpūtas vietu, ir nepieciešama gan saskaņošana ar zemes īpašnieku, gan arī finansējuma 
piesaiste teritorijas labiekārtošanai. 
Tika apsvērti divi iespējamie risinājumi: 
- Pašvaldība nomā daļu zemesgabala sabiedriskās peldvietas izveidei un veic nepieciešamos 
labiekārtošanas darbus, izmantojot pašvaldības budžetu vai piesaistot finansējumu projekta 
ietvaros. 
- Tiek dibināta sabiedriskā organizācija, kas nomā daļu zemesgabala un meklē finansējumu, 
piemēram, piesaistot sponsorus vai iesniedzot projektu biedrībā “Ludzas rajona 
partnerība”.Tomēr šī iecere saskaras ar vienu būtisku izaicinājumu — Briģu pagasta iniciatīvu 
grupa savā pieteikumā par iedzīvotāju vajadzībām nav norādījusi nepieciešamību pēc publiskas 
peldvietas pie Briģu ezera. Tāpēc iespējams, ka Briģu pagasta iniciatīvu grupai būtu jāsanāk 
atkārtoti un jāpārskata prioritātes, lai šis jautājums tiktu iekļauts aktualitāšu sarakstā. 
 3.3. Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja Laila Pančaka aktualizēja 
jautājumu par ēkas “Briģu pagasta pārvalde (kopā ar Briģu pagasta pirmsskolas izglītības iestādi 
un Briģu pagasta bibliotēku)” fasādes remontu un krāsošanu. Fasādē ir redzamas plašas plaisas, 
vairākās vietās apmetums ir nokritis, starp paneļiem skaidri saskatāmas šuvju vietas. Ap logiem 
redzamas atklātas montāžas putas, kā arī konstatējama krāsas nolobīšanās un kopumā vizuāli 
noplucis izskats. 
 Briģu, Nirzas un Lauderu pagastu apvienības pārvaldes vadītājs Andris Valeinis piekrita, 
ka fasāde ir jāatjauno, taču tas prasa papildu finansējumu, kas nav iekļauts 2025. gada pārvaldes 
budžetā. Lai šo darbu varētu iekļaut 2026. gada budžetā, nepieciešams veikt vizuālo apsekojumu 
un sagatavot provizorisku tāmi. 
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 3.4. Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja Laila Pančaka aktualizēja 
jautājumu par rotaļu laukuma remontu Briģu ciema centrā, uz kura pasliktinošos tehnisko 
stāvokli bija norādījis kāds iedzīvotājs sociālajā tīklā Facebook. Minētais laukums tika ierīkots ar 
Ludzas novada pašvaldības finansējumu. 
 Briģu, Nirzas un Lauderu pagastu apvienības pārvaldes vadītājs Andris Valeinis 
ierosināja organizēt rotaļu laukuma remontu sadarbībā ar vietējiem iedzīvotājiem. Pārvalde 
nodrošinās nepieciešamos materiālus, savukārt iedzīvotāji brīvprātīgi veiks remonta darbus. Šāda 
iniciatīva ne tikai ļaus atjaunot sabiedrisko infrastruktūru ar minimālām izmaksām, bet arī 
veicinās vietējās kopienas saliedētību un atbildīgu attieksmi pret kopīgo īpašumu. 
 3.5. Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja Laila Pančaka informēja, ka pie 
viņas vērsušies vietējie iedzīvotāji ar lūgumu noskaidrot, kad pašvaldība plāno nodrošināt 
konteineru lielgabarīta atkritumu – piemēram, mēbeļu, sadzīves tehnikas u.c. – izvešanai, kā tas 
tika darīts iepriekšējos gados. 
 Briģu, Nirzas un Lauderu pagastu apvienības pārvaldes vadītājs Andris Valeinis 
skaidroja, ka šobrīd pašvaldība no šādas akcijas ir atteikusies, jo lielgabarīta atkritumu izvešana 
prasa ievērojamus finanšu resursus, kas pašreizējā budžetā nav paredzēti. 
 Tomēr jebkura fiziska persona var nodot savus lielgabarīta atkritumus, nogādājot tos uz 
atkritumu šķirošanas laukumu SIA “Ludzas apsaimniekotājs”, kas atrodas Rūpniecības ielā 2a, 
Ludzā. Par nodošanas iespējām aicinām interesēties, sazinoties ar SIA “Ludzas apsaimniekotājs” 
pa tālruni 28441129. 
 3.6. Briģu pagasta Iedzīvotāju padome nolemj: 
 3.6.1. Nesasaukt kārtējās Padomes sēdes 2025. gada jūnijā un jūlijā, ņemot vērā vasaras 
atvaļinājumu periodu un samazinātu iedzīvotāju aktivitāti. 
 3.6.2. Ieplānot nākamo kārtējo Padomes sēdi 2025. gada augusta beigās, precizējot tās 
norises datumu, laiku un vietu līdz augusta vidum. Informācija tiks izplatīta, izmantojot 
informatīvos stendus un digitālos saziņas kanālus. 
 3.6.3. Gadījumā, ja radīsies steidzama nepieciešamība, sasaukt ārkārtas sēdi, ievērojot 
Ludzas novada pašvaldības domes saistošo noteikumu Nr. 10/2024 (pieņemti Ludzā 2024. gada 
27. maijā) "Ludzas novada Iedzīvotāju padomes nolikums" IV nodaļas 32. panta noteikumus. 
 3.6.4. Turpināt darbu Padomes uzdevuma ietvaros, proti, nodrošināt iedzīvotāju interešu 
pārstāvību Pašvaldībā, atbilstoši Ludzas novada pašvaldības domes saistošo noteikumu Nr. 
10/2024 II nodaļai "Padomes kompetence". 

 

Sēdi slēdz plkst. 18:34 

 

Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja  L. Pančaka                        

Briģu pagasta Iedzīvotāju padomes sekretāre   K. Springiša-Skuke 
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